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A tanítók a jövendőt szeretnék megcsinálni, s nem a mai hatalmasságokat konzerválni.
Új bizonyság arra, hogy a kultúra és a politika ősellenségek. (Ady Endre) 

A magyar építészetről szóló törvény tervezete az 
értékmentést helyezi a középpontba Lánszki 
Regő szerint. "Zöld területeink, környezetünk 
védelmét és a meglévő épület értékeink védel-
mét határoztunk meg, ahol előnyt adunk a helyi 
kultúrának. Ha az építésgazdasági részét is 
nézzük a törvénynek, akkor előnyt adunk helyi 
építőipari vállalkozásoknak is" – fogalmazott az 
Építési és Közlekedési Minisztérium építészeti 
államtitkára, hozzátéve, hogy ez a Balatonra 
kiemelten érvényes - írja az Infostart. A Balaton-
felvidéken külön védett övezetet határoznak 
meg, és újdonság, hogy külön főépítészi tiszt-
séget is létrehoznak. Emellett a helyi és járási 
főépítészek szerepét is megerősítik. 
"Nem lehet majd építeni semmit a jövőben 
pusztán csak a szabályok betartása mellett. 
Kifejezetten fontos szerepe lesz a helyi főépí-
tészeknek, kapcsolódó tervtanácsoknak és az 
önkormányzatnak is" – tette hozzá.
Az országos főtájépítész elmondta azt is, hogy a 

vízparti szabályozási tervet és a térség település-
fejlesztési tervét is elkészítik. Ebben többek közt

Biztosítani kell a partszakasz legkevesebb 30 
százalékán egy legalább 5 m szélességű köz-
használatú parti sétányt, és strand  csak 
zöldterület létrehozása céljából szüntethető 
meg. 

megtiltják, hogy a jelenleg állami vagy 
önkormányzati kézben lévő strandokat más 
övezetbe sorolják, így kizárólag vagy 
strandövezetben maradhatnak, vagy pedig 
zöldterületre lehet majd átminősíteni.

Lánszki Regő beszélt arról is, hogy mi lesz a már 
megvalósult, illetve megkezdett beruházá-
sokkal.

Azokon a területeken, ahol a part magán-
kézben van, engedményt biztosítanak: ha 
valaki egy 20 méteres sávot átad a 
közhasználat céljára, akkor ha az önkor-
mányzattal megegyezik, jogosulttá válik a 
saját területén nagyobb beépítést elérni.
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A Balaton új építési szabálya előnyt ad a helyi építőipari vállalkozásoknak - jelentette ki 
Lánszki Regő, az  Építési és Közlekedési Minisztérium építészeti államtitkára az 
Inforádió műsorában. Lánszki szerint az új szabályozás a Balaton értékeinek 
megőrzése érdekében született.

"Ami nem a hatályos szabályok szerint valósult meg, ott minden helye megvan a felülvizsgálatnak. 
Ahol azonban igen, ott megvan a joga az építtetőnek, hogy megvalósítsa és üzemeltesse azt az 
ingatlant, amire kérte az engedélyt" – jelentette ki az Építési és Közlekedési Minisztérium építészeti 
államtitkára.



Szól az Oltalom Rádió

A prózai információkról annyit, hogy az 
Iványi  Gábor vezette Magyarországi 
Evangéliumi Testvérközösség (MET) indí-
totta ezt az online médiumot, ahol nincs rek-
lám, ergo bevétel se, egyetlen alkalmazott 
kap fizetést, a technikus, mindenki szí-
vességből vesz részt az adások szervezé-
sében. Büszkék vagyunk arra, hogy az 

Immár több, mint egy éve az oltalom.hu 
internetes oldalon hírekkel, hangulatos 
zenékkel és főleg érdekes beszélgetésekkel. 
Természetesen nem olyan könnyen „befog-
ható”, mint egy földi frekvenciával rendel-
kező rádió, de érdemes „rákeresni”. Ahogy 
Galkó Balázs megejtő bariton hangján 
naponta többször elhangzik: „ha már ránk 
találtál, maradj velünk!”
A saját önmeghatározásuk szerint a becsület 
hangja, a másként gondolkodók rádiója szól. 
Kik is azok a másként gondolkodók kér-
dezhetjük önmagunktól? Kizárásos alapon 
nem azok, akik a magyar kormány üres 
propaganda szólamaival tengetik életüket, 
mert náluk erős a gyanú, hogy a gondolkodás 
helyett fogyasztják az alternatív valóságról 
szóló, álhíreknek számító szövegeket, 
magyarul a hazugságokat.

Oltalom Rádió „lelke” és egyik hangja Herényi 
Károly, aki rendszeresen olyan érdekes és 
színes egyéniségekkel beszélget, közéletről, 
kultúráról, hitéletről, mindennapi dolgokról, 
akiknek nagyon érdemes a szavára figyelni. 
Csak izelítőül néhány név: Békesi László volt 
pénzügyminiszter, Kéri László politológus, 
Gábor György filozófus, Dr. Vörös Imre volt 
alkotmánybíró. De legyünk annyira rész-
rehajlók, hogy szűkebb pátriánkból is so-
roljunk neveket: Krausz György volt nagykövet, 
néhai Dr. Hajósy Adrienne, Dr. Barkóczi István a 
SEFAG nyugalmazott vezérigazgatója. Ezek az 
interjúk élőben hétköznaponként a 10,00-
12,00 órás idősávban hangzanak el, melyeket 
később megismételnek. Önálló műsora van 
Lendvai Ildikó politikai közírónak (Közéleti 
Kóstoló), Papp János színművésznek (Csavargó 
- egy vers ürügyén), Szentpéteri Nagy Richárd 
alkotmányjogásznak, Tóth Zoltán volt állam-
titkár-helyettes, választási szakértőnek 
(Olvassunk és főzzünk ).
Ezek az adások a YouTube webhelyen meghall-
gathatók. Ha a keresőbe beírjuk az Oltalom 
Rádiót, sorra láthatjuk az elhangzott műso-
rokat. Érdemes!

Sz.J.

Szól az Oltalom Rádió
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Veszett fejsze nyele

Miért került sor két bírósági eljárásra?

Előzmények: Az önkormányzat 2019 őszén befogadta és támo-
gatta a Balabo Kft Nyugati strandra tervezett kikötőépítési 
kérelmét. Még azon a télen mi Mosolygók lakossági fórumot 
hívtunk össze, ahol több mint száz helyi lakos és üdülőtulajdonos 
jelent meg. A felháborodott résztvevők közül egy sem akadt, aki 
támogatta volna a kikötőépítés egyszer már elvetett, most 
újramelegített ötletét. A résztvevők számát és tárgyát tekintve ez 
volt az egyetlen olyan rendezvény, amely a társadalmi egyeztetés 
fogalmi elvárásainak megfelelt. A Balabo Kft kérelmének befoga-
dása előtt az önkormányzatnak ki kellett volna kérnie a lakosság 
véleményét, akár népszavazást tartania a többmilliárdos beru-
házás felől. Erre kötelezi a 2011. évi CLXXXIX. számú, a helyi 
önkormányzatokról szóló törvény (2) pontja: A helyi önkor-
mányzás a helyi közügyekben demokratikus módon, széleskörű 
nyilvánosságot teremtve kifejezi és megvalósítja a helyi 
közakaratot.  Ezt a törvényi kötelezettséget az önkormányzat a 
mai napig nem pótolta. Ahogy hétfőn a fórumon elmondtam, nem 
arról kellett volna megkérdezni a megjelenteket, hogy mit szólnak 
a HÉSZ módosításához, hanem arról, akarják-e, hogy a Nyugati 
strandra kikötő épüljön?

Mozgalmas hét áll mögöttünk. Hétfőn, június 12-én, déli 13.00 
órára, a Városháza tanácstermébe lakossági fórumot hívott össze 
önkormányzatunk. Olyan időpontban, amikor a nyaralótulaj-
donosok már hazautaztak, a munkaképes korú helyiek pedig dol-
goznak. Ennek eredményeként alig tucatnyi érdeklődő jelent meg. 
A lakossági fórum tárgya Balatonföldvár Város hatályos 
településrendezési eszközeinek 27. számú módosítása -HÉSZ 7.§. 
(4) bekezdés a) pont szerinti szöveg módosítása, 15692 hrsz-ú 
strandterület vízpart melletti sávján közhasználat elől el nem 
zárható terület kijelölése. – véleményezési szakasz, partnerségi 
egyeztetése.

A Mosolygók véleménye szerint az előterjesztett HÉSZ 
módosítást szakmailag előkészítetlen, jogilag megalapozatlan, 
ezért tárgyalásra alkalmatlannak tartjuk, visszavonását 
javasoljuk.

Jogilag teljesen tiszta képlet, a strandra kikötőt építeni a hatályos 
HÉSZ szerint nem lehet. Ezt a jogi tényt, két jogerős bírósági döntés 
is megerősíti. A Pécsi Közigazgatási Bíróság először 2022. 
szeptember 5.-i, majd 2023. május 26.-i döntése állapította meg a 
kikötőépítés jogellenességét. 

Azért, mert a Veszprém Megyei Kormányhivatal és a Balaton-
földvári Önkormányzat teljességgel figyelmen kívül hagyta a 
bíróság jogerős döntését, és a helyi jegyző nyilatkozatára 
hivatkozva, mely szerint nem ellentétes a HÉSZ-el a kikötőépítés, 
tavaly novemberben másfélnapos eljárás után, az érintetteket 
kihagyva, ismét kiadta ugyanazt a határozatot, amit a bíróság 
megsemmisített. Az önkormányzat a jegyzői nyilatkozat kiadá-
sával jogsértően és rosszhiszeműen járt el. Ugyanis a tavalyi 
bírósági tárgyaláson a Jegyző elmondta, hogy az önkormányzat 
szerint a kikötőépítés nem ellentétes a HÉSZ-el, de ezt a bíró 
jogértelmezésként nem fogadta el. Jogerős döntésének helyes-
ségét a Kúria öt bírójának az aláírásával megerősítette. Tehát a 
Kormányhivatal második, novemberi határozata már a kiadása 
pillanatában is jogsértő volt.

De térjünk vissza a Közmeghallgatásra. Mit is akar az önkormány-
zat, mihez kéri a lakossági egyetértést? Nem máshoz, mint a HÉSZ 
vonatkozó szakaszának módosításához. Hogy is szól a módosítani 

Szerintünk egyértelmű, a strand az strand, nem lehet rá repülő-
teret, buszpályaudvart, kompkikötőt építeni, habár az önkor-
mányzat jogértelmezése szerint, ha kikötőtől lehet, ezektől is 
lehetne strandolni. 2006-ban ez a szakasz egy magasabb rendű 
jogszabály TNM 22/2004 számú rendelet törvényi kötelezett-
ségeként került a HÉSZ-be.  Az önkormányzat abban reménykedik, 
ha módosítja a HÉSZ-t, minden akadály elhárul a törvénysértő 
módon épített kikötő legalizálása elől. Mielőtt az önkormányzat 
újabb jogi csapdába esne - hiszen jóindulatú figyelmeztetéseink 
ellenére ezt már kétszer megtette,- felhívjuk az érintettek 
figyelmét, az ilyen jogszabály módosításnak nincs, és a magyar 
jogrendszerben nem is lehet visszamenőleges hatálya. Minden 
esetben, az engedélyezés, illetve a megvalósításkori jogszabályi 
környezet a meghatározó, azt utólag módosítani nem lehet. Tehát, 
ha a Kormányhivatal, mint tettestárs elfogadja a módosítást, 
ennek visszamenőleges hatályát egyetlen bíróság sem fogja 
elfogadni.

kívánt 7.§ (4) szakasz? A jelenlegi strandok területe nem csök-
kenthető és más célra nem vehető igénybe. A módosítás a 
második mondatrészt – ami alapján a bírósági döntés kimondta a 
kikötőépítés jogellenességét- kívánja törölni. Az önkormányzat 
indoklása szerint az idézett szakasz nem egyértelmű, nincs rá 
szükség!

Összegzésül! Nem vagyunk fejlődés és kikötő ellenesek. A Nyugati 
strandra történő kikötőépítést nem mi, hanem a hatályos tör-
vények akadályozzák. Az utólagos törvénymódosítások, a 
pótlólagos rendkívül kedvezőtlen hitelfelvételek helyett, a 
megfontolt, átlátható, Balatonföldvár közösségének az akaratát 
tükröző munkához kívánunk sok sikert és jó egészséget az 
önkormányzat minden képviselőjének és munkatársának!  

Az önkormányzat előszeretettel nevez minket Sorosbérenc 
dollárbaloldalnak, holott én az MDF szóvivőjeként a ’90-esévek 
elején a sajtóban nemzetközi spekulánsnak minősítettem Soros 
Györgyöt, aki gazdasági hatalmát a politika befolyásolására akarja 
használni. Akkor még Orbán Viktor barátja volt, a Fidesz bagázs 
oxfordi tanulmányaira ő biztosított ösztöndíjat. Újságunkat 
magánadományok támogatásával adjuk ki.

H.K.

Néhány megjegyzés. A polgármester és néhány híve azt a hamis 
látszatot igyekszik kelteni, hogy mi Mosolygók Balatonföldvár 
fejlesztésének az akadályozói vagyunk. Előszeretettel hivatkoznak 
lenézően életkorunkra. Minket nem zavar, de őket talán zavarja. 
Tisztázzuk, mit is jelent a fejlődés? A Mosolygók szerint azt, 
aminek eredményeként Mari néni a Hegyalja utcában, Józsi bácsi a 
Berzsenyi utcában azt érzi, mától még jobb földvári polgárként, 
Földváron élni. Kérdés, a luxuskikötő megépítése, ahol évente 
milliókba kerülnek a kikötőhelyek, hány földvári Mari néni és Józsi 
bácsi életét fogja boldogabbá tenni? Valószínűleg egyét sem. A 
szállásadók sem örülhetnek, mert egy vitorlástulajdonos sem fog 
apartmant bérelni, ők a többkabinos hajójukon alszanak. A város 
bevételei csökkennek, mert elesik 40 millió strandbelépő árától, 
amit állítólag a beruházó pótolni fog. Kérdés, évente hány forintot 
tesz ki ez a pénz, milyen jogcímen, milyen szerződés alapján, 
mennyi ideig kapjuk? Készített-e az önkormányzat társadalmi és 
gazdasági hatástanulmányt, ahol a tervezett bevételek forintra 
lebontva  láthatóak? Munkahelyteremtést is emlegetnek, holott 
Magyarországon kezd krónikussá válni a munkaerőhiány, külö-
nösen a Balatonnál. De a debreceni akkumulátorgyárba is lega-
lább 5 000 távolkeleti munkást kell importálni.
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Helyreigazítás

A valóság ezzel szemben az, hogy a cikkben meg-

Lapunk 2023. áprilisi számában a „Közmegegyezés” 

címmel megjelent cikkünkben valótlanul állítottuk, 

hogy Balatonföldvár önkormányzata egy évben 332 

millió Ft-ot költ közterületek fenntartására.

jelent szám a Balatonföldvári Kulturális Szolgáltató 

és Fenntartó Közhasznú Nonprofit Kft. 2023. évi 

költségvetésének teljes tervezett bevételi összege, 

amelyből a közterület fenntartására fordítható 

összeg ennek kevesebb, mint 40 %-a.

fedeztem én,

de egy rongy garasért adnak el engem
barátaim,

s ha tulajdon fiam

s ha nem harminc ezüstért,

s ha megcsal a reménység,

tagad meg,

mint álmából a rózsát, kitakartam,
csalódom abban, kinek szívemet,
S ha százszor is becspnak és ezerszer

s ha épp az árul el, kit életemmel

híveimben,
s ha rágalom kerít be,-

s ha csak a bosszút hízlalja a hála

akkor se mondom,hogy nem érdemes!

hinni az emberben, akkor se mondom,

és elátkozom már, hogy megszülettem,

Akkor se mondom, hogy nem érdemes

s ha kudarcaim térdre kényszerítenek

hogy megélek magam is, néptelen magányban, mert irgalmatlan az
élet.-

bizalmam sarkig kitárt kapu,
nem verhet rá lakatot a gyanú;

Egy besurrant csaló tiszteletére

ki-bejár rajta bárki szabadon.

De csöndes szóval eltűnődve mondom:

nem állítok őrséget tíz igaznak!

ki kétélű késsel jött ide ma,
köszönthet holnap tiszta öleléssel!

Kit tegnap itt gyöngeség bemocskolt,
megtisztálkodva ma betérhet újból;

kegyelmet a hazugnak,

Nem, nem a langy irgalmat hirdetem.
Nem hirdetek bocsánatot a rossznak,

nem tudok

akár a nyers önzés orvtámadását.

De hirdetem, hogy bűneink mulandók!
Mint a mammut és az ősgyík, a múltba
porlad a gyűlölet és a gyanakvás;
dühünk lehűl,
csak szerelmünk örök.

mentséget a könnyes képmutatásra,
s az öngyilkos szenvelgést gyűlölöm,

Kérlelhetetlen gyötrelmei ellen
irgalmas vára bizalomból épül;
s az önmagával vívott küzdelemben

S halandó gyarlóságai között

csak jósága szolgálhat menedékül.

csupán maga az ember halhatatlan.

Garai Gábor: Bizalom
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Királyság Magyarországon (?)Királyság Magyarországon (?)

Tehát király még nincs, de olyan 
személy, aki királyként viselkedik, 
már van, ki más lenne ő, mint 
Magyarország miniszterelnöke, aki 
láthatóan mindenható uralkodónak 

Miért is ne, az idő kerekét csupán 
alig több, mint 100 évvel kellene 
visszaforgatni, tekintve, hogy az 
utolsó magyar király IV. Károly 
1918-ig uralkodott. Ez még sze-
rencsére a rendkívüli jogrenddel és 
kormányzással se látszik jelen 
pillanatban ujjgyakorlatnak, de a 
törekvés az sajnos egyre gyakabban 
tetten érhető. Kiskirályokkal már 
elvagyunk látva, a mi horizon-
tunkon is látható néhány, da a nagy 
király még nem lépett hivatalba, 
persze jelölt az van, akinél nem csak 
a szándék, hanem ő maga is egyre 
inkább terebélyesedik. Nem sürget a 
tatár, gondolhatja a nagy gondol-
kodó, aki történetesen 2030-ig 
tervezi a hatalmát kiterjeszteni, mint 
egy jó  dramaturg a katarzist 
valószínűleg a célegyenesben ter-
vezi színre vinni.

Horgászoktól hallottam

� � � � � � � �

A vasútállomáson, reggel, egy horgász, a Szárszó 

felől érkező vonatot várva, feltehetően feleségét 

tájékoztatja telefonon a hajnali zsákmányról: 

„fogtam keszegeket, kárászt és két pontyot. Jó 

lenne, ha készítenél majd halászlét, sült keszeget, 

rántott halat krumplisalátával, vagy esetleg rác-

pontyot!” A feleség hosszúra nyúló válasza alatt a 

horgász ábrázata egyre borúsabbá válik, csaló-

dottsága szemmel látható. Végül így szól: „elég lett 

volna, ha csak annyit mondasz: NEM!”

A földvári móló reggeli fényében egy horgász 

komótosan veszi elő mobiltelefonját. Feltehetően 

éppen ébredő felesége érdeklődik holléte és 

hazaérkezésének várható időpontja felől. A horgász 

válasza rövid, de frappáns: „itt vagyok a mólón, 

horgászok, addig maradok, amíg haza nem 

megyek”.

Mint a régi szép időkben, amikor a 
királyhoz hű nagyuraknak földeket, 
birtokokat, nemesi címeket, előjo-
gokat ajándékozott az uralkodó, ma 
kaszinókat, dohányboltokat, sta-
dionokat kapnak azok, akik megér-
demlik. Ő mondja meg ki a magyar, 
ki a hazafi, ki a hazaáruló.
Ha valaki ezt fantazmagóriának 
minősítené, gondoljon csak arra, 
hogy ezernyi racionális intézkedés,  
megoldatlan feladat helyett fontos-
nak tartották visszahozni a vár-
megye, a főispán elnevezést, talán 
nemsokára jönnek a főszolgabírók 

hiszi magát. Ugyan ezzel a címmel 
még nem ruházta fel becses sze-
mélyét, emlékezhetünk rá saját 
magát korábban falusi fickónak, 
utcai harcosnak, puskaport szagoló 
forradalmárnak nevezte, aki papo-
kat csuhásozó, trianoni emléknapról 
kivonuló liberálisként indította poli-
tikai pályafutását.
De mint tőle magától tudjuk, nem 
azt kell nézni amit mond, hanem azt 
amit tesz.

és a szolgabírók is, az utóbbiakat – 
emlékezzünk csak - ama történelmi 
időkben nem választották, hanem 
kinevezték. A Köztársasági Elnöki 
Hivatal is csípte a szemét, újabban 
Sándor Palota a hivatalos titulus. 
Nem volt váratlan, legfeljebb a 
késlekedés, hiszen a Magyar Köz-
társaság helyett már régen  Magyar-
ország olvasható pl. a személyi 
okmányokon. A köztársasági elnök 
megszólítással még nem tudtak mit 
kezdeni, az arra alkalmas személyt 
meg pláne nem sikerült – talán nem 
véletlenül – kinevezni, bizonyára 
egyfüst alatt gondolja a magyar 
miniszterelnök helyére zökkenteni 
az idő kerekét. 
Az, hogy Orbán Viktor királynak 
képzeli magát, természetesen akár 
milyen vicces, ő komolyan gondolja 
és ez baj. Nagyobb baj, hogy ebből 
következően minket alattvalóként 
kezel. De a legnagyobb probléma, 
hogy amíg sokan vannak, akik 
alattvalónak hiszik magukat, addig 
itt tényleg ő a király. Sz.J.

Királyság Magyarországon (?)

M.I.

Valakik
 megint
 rontják

 Balatonföldvár
 jó

 hírnevét!?
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Szentpéteri Nagy Richard: a hatalomban maradás érdekében nem kormányoznak
(forrás: Hírklikk )

Millei Ilona | 2023. június 15. 07:00

Szentpéteri azzal folytatta, nem azért vannak hatalomban, hogy a közjóért tegyenek, hogy valamit 

elérjenek, nem akarnak azért megváltoztatni valamit, hogy jobb legyen, csak azért, mert szerintük 

az szolgálja a hatalomban maradásukat. Ez ennek a rendszernek a célja. Ugyanakkor tény, hogy 

például az öt felsorolt témából is lehet pár, aminek megoldása indokolt.  

A kormány rendkívüli parlamenti ülést kezdeményezett péntekre. Semjén Zsolt miniszterelnök-

helyettesnek a parlamenti honlapon erről szóló levelében az olvasható, hogy öt törvényjavaslat 

megvitatását javasolják. A helyi adókról, a nemzetiségek jogairól, a bányászatról szóló törvények 

módosítását, a kulturális örökség egyes elemeinek fenntartható fejlesztését, valamint a 

pedagógusok új életpályájáról szóló előterjesztéseket. A miniszterelnök-helyettes többek között 

azzal indokolta a kezdeményezést, hogy a rendkívüli ülés megtartása ezen indítványok mielőbbi 

elfogadása, illetve „az ezt biztosító egyes eljárási szakaszok lezárása miatt szükséges”. De 

valójában miért van erre szükség – kérdeztük Szentpéteri Nagy Richardtól. 

Magyarországon olyasfajta dilettáns kormányzás folyik, amely a fölmerülő ügyeket, kérdéseket 

koncepció nélkül oldja meg – véli Szentpéteri Nagy Richard. Az alkotmányjogász, politológus szerint 

az egyetlen rendező elv: minél inkább hatalomban maradni, és ezt szolgálja minden. A Fidesz 

elemzői ezt politikai kormányzásnak hívják, de ez a politikai kormányzás azt jelenti, hogy nem 

szakmai, hanem politikai célokkal foglalkoznak, amit az elemző dilettáns kormányzásnak nevez. 

Mint mondta, például a parlament rendkívüli ülései csak arra jók, hogy megpróbálják betapasztani 

velük a fenntarthatatlan rendszer néhány súlyos sebét.

Az alkotmányjogász, politológus azt mondja, itt olyasfajta dilettáns kormányzás folyik, amelyik a 

fölmerülő ügyeket, kérdéseket koncepció nélkül oldja meg. Az egyetlen törekvés ugyanis az: minél 

inkább hatalomban maradni, minél tovább ülni a székben. Ezt szolgálja minden. Az oktatás 

átalakításának célja is az volt, hogy minél elfogadóbb legyen a polgár, minél kevésbé gondolkodjon. 

Ugyanez vonatkozik az összes többi alrendszerre is. „Az nem úgy van, hogy valamit el akarnak érni, 

hanem ahogy szoktuk mondani, az út maga a cél” – fogalmazott. 

Csakhogy kormányzás nem folyik, senki nem csinál semmit, kivéve Lázár János építési és 

közlekedési minisztert, aki intézkedik az építés ügyében, és Pintér Sándor belügyminisztert, akire 

minden rá van bízva, amit kormányzás címén kellene csinálni, de a kormány nem foglalkozik vele, 

mondván, hogy majd a Pintér megoldja – értékelte a helyzetet az elemző. Tulajdonképpen egyedül 

Pintér kormányoz, mégis mindenki őt szidja. A miniszterelnök tényleg semmit nem csinál. Az egész 

struktúrát úgy alakították ki, hogy a miniszterelnök bármikor, bármilyen ügybe beleszólhasson, ha 

akar, és ne kelljen semmilyen ügybe beleszólnia, ha nem akar. Azt csinálhasson, amit akar. Ezért van 

ez az egész rendszer, így alakultak ki a minisztériumok, ezért van ez a piramisszerű kormányzati 

struktúra. Minden ezt a célt szolgálja. Nem csak a kormányzat, hanem az egész kormányrendszer, 

az egész államrendszer ilyen, sőt, az államon túli területekbe, tehát például a gazdaságba is így 

szólnak bele. Ha azonban már eldőlt, hogy itt, vagy ott gyorsan lépni kell, akkor viszont gyorsan 

megcsinálják. Módosítani mindig lehet – magyarázta Szentpéteri Nagy Richard.  

A módosítások tényleg irdatlan számot érnek el. Egy elfogadott törvényt már a hatályba lépése után 

két héttel módosítani szoktak, aztán megint módosítják, majd újra, mert nem végzik el rendesen a 

feladatot. A törvények előkészítése csapnivaló, az Igazságügyi Minisztérium siralmas munkát 

végez, de persze nem ez a tárca az oka a problémáknak, hanem maga a rendszer. Ha valamit mégis 

előterjesztenek, az Igazságügyi Minisztériumnak gyorsan át kell néznie, hogy minden rendben van-

e. Általában nincs rendben, de erre csak később jönnek rá – folytatta a politológus. Ha a törvény 

elfogadása után jelentkezik valamelyik érdekcsoport, hogy változtassanak a dolgon, akkor 

változtatnak. Példa erre, hogy amikor a Covid idején elkezdődtek a lezárások, akkor jelentkeztek a 

kutyasétáltatók, hogy az nem jó, mert nem tudják a kutyákat levinni. Akkor beírták a törvénybe, 

hogy kutyát sétáltatni azt lehet, mert erre nem is gondoltak előre. De nem gondolnak előre semmire 

sem – tette hozzá Szentpéteri, aki úgy látja, tulajdonképpen nem tudják, hogy mit csinál a jobb kéz, 
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Majd azzal folytatta, hogy a státusztörvénnyel most már valamit meg kellene oldani az oktatás 

bajaiból. Amikor a Fidesz ismét hatalomra jutott, az volt a cél, hogy minél tovább a hatalomban 

maradhassanak, ehhez pedig az iskolarendszert teljesen le kellett zülleszteni. Merthogy itt kritikus 

hang nem lehet. Akinek ez nem tetszik, az úgyis elmegy külföldre. A középiskolások is ezt tervezik 

már. Akik maradnak, azok edukálatlan Fidesz szavazók lesznek, mert minél alacsonyabb az iskolai 

végzettség, annál inkább szavaznak a Fideszre. Ezzel lehet fenntartani a hatalmat. Ez volt a cél – 

tette hozzá a politológus. 

2010-től kezdődően belementek egy utcába, és belevezették az országot is. Ez nem csak az 

oktatásra, hanem az egész rendszerre igaz. Most meg kellene mondaniuk, hogy ez egy zsákutca, 

bocsánat, visszafordulunk. Ez érvényes a külpolitikára épp úgy, mint az egészségügytől kezdve 

mindenre a belpolitikában. De persze nem mondhatják, mert akkor elveszítik a hatalmat. Ördögi 

dolog ez – fogalmazott Szentpéteri Nagy Richard. Ahelyett, hogy visszafordulnának, még inkább 

befele mennek ebbe a zsákutcába. Előremenekülnek, mert tudják, előbb-utóbb úgyis vége lesz 

mindennek. Egyszerűen nincs más út, nincs oldalág, hogy egy kicsit javítgathatnak a rendszeren. Az 

ellenzék ezt érti félre. Nem lehet a rendszeren javítani. Ezért minden megy tovább, majd csak lesz 

valahogy, majd a Pintér megoldja, mint az oktatást a státusztörvénnyel. Miután azonban a vezér, 

kimondta, hogy maradni kell 2030-ig, ezért küzdenek, de persze mindannyiuknak ez az érdekük – 

egyelőre.

mit csinál a bal. A Fidesz elemzői ezt politikai kormányzásnak hívják, de ez annyit jelent, hogy nem 

szakmai, hanem politikai célokkal foglalkoznak. Csakhogy egy politikai cél a meghatározó, az, hogy 

a hatalomban maradjanak. Szentpéteri Nagy Richard ezt dilettáns kormányzásnak hívja. Szerinte 

emiatt tartanak rendkívüli parlamenti üléseket is. Amelyeknek semmi értelmük.

Az elemző felidézte, hogy a kiadott közlemény szerint „a kulturális örökség egyes elemeinek 

fenntartható fejlesztéséről szóló törvényjavaslat az állam tulajdonában álló egyes kastélyok, kúriák, 

udvarházak további fejlesztését és fenntartását új alapokra helyezi azáltal, hogy azok 

tulajdonjogának átruházását vagy vagyonkezelésbe adását lehetővé teszi”. Ez arról szól, hogy lehet 

„eltulajdonítani” egy kastélyt. A tulajdon átadható lesz magántulajdonba, és ez az, amit a Fidesz 

akart. A miniszterelnök is egy ilyenbe költözött Alcsútdobozon, a volt Nádori kastélyba, amit teljesen 

lerombolt, újjáépített a föld alatt, hogy kívülről ne látsszon, és tényleg a Putyin vidéki dácsáját 

meghazudtoló ingatlan lett. Itt mindenki megcsinálja ebből a maga bizniszét. Lázár odaadná a fél 

karját, hogy ő is arisztokrata legyen, csak pechjére nem abban, hanem egy demokratikus, modern 

korban született. Azért Hódmezővásárhelyen neki is egyre giccsesebb és fényűzőbb palotája van – 

emlékeztetett Szentpéteri. 

Ám ezzel nem oldottak meg semmit, csak minden egyre rosszabb lett, ahogy azt előre lehetett 

tudni. Mindent elrontottak. Szentpéteri Nagy Richard szerint most azt kéne mondani, elnézést 

kérünk, amit eddig csináltunk a legapróbb részletekig, az mind rossz, 13 évig mindent rosszul 

csináltunk, és most visszatérünk oda, ahol elkezdtük 2010-ben. De ezt nem mondják, ehelyett 

mindenféle adminisztratív eszközökkel próbálnak valamit csinálni, próbálnak tüzet oltani. A 

státusztörvénnyel azonban csak tovább rontanak a helyzeten. A szándék az, hogy megoldják azt a 

problémát, amit maguk okoztak. Az oktatás mindig is rossz volt Magyarországon, de a tudatos 

szétverése ide vezetett. A státusztörvény egyszerűen csak tűzoltás, hogy mégis betapasszák vele az 

oktatás sebeit, addig, amíg hatalmon vannak, utánuk úgyis az özönvíz jön, a szakadékba zuhan az 

ország. Most így állunk – vélekedett az elemző.

A politológus szerint már látják a rossz irányt, még azok is, akiknek eddig csukva volt a szemük. 

Most már a kormányzaton belül is vannak bajok, észlelik, hogy lassan benne vagyunk a 

szakadékban. Úgy gondolják, az egyetlen megoldás, ha oltják a tüzet, betapasztanak néhány 

lyukat, és „akkor tulajdonképpen előre megyünk, mert Magyarország előre megy, nem hátra, és az 

egészet meghosszabbítjuk Bicskéig. Morál úgy sincs, nem is immorális, hanem amorális a rendszer, 

tehát a morál föl se merül. Nincs erkölcsi dimenzió.” Szentpéteri Nagy Richard szerint a helyzet már 

egy görög tragédiára hasonlít. Ott is tudjuk már az első felvonásban, hogy rossz lesz a vége, a főhős 

a végén meg fog halni, mert a rendszer foglya marad és tulajdonképpen nem is oldódott meg 

semmi. Még csak meg sem dicsőül, egyszerűen meghal, és kész. „Ennek is ez lesz a vége” – zárta 

gondolatot az alkotmányjogász, politológus.
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Bicskanyitogató

• Pl. akkor, amikor olyanokat tetszik harsogni, hogy az 
Európa Unió célja a magyar családok és nyugdíjasok 
tönkretétele. Ha ez igaz, úgy látszik erősen szelektálnak 
a brüsszeli bürokraták, mert a HVG azt írta, hogy az Ön 
vagyona  100 milliárd felett van. Pedig korábban azt 
állította, hogy soha nem volt vagyonos ember, és nem 
is lesz. 

• Mesélne még valamit nekünk a Hatvanpusztán 10 
milliárdból felépített luxus birtokról?

• Pl. akkor, amikor Szijjártó Péter külügyminiszter 
elment Szerbiába, és szerbül uszított az EU ellen egy 
szélsőséges rendezvényen. Az az ember, akiről valaki 
találóan azt írta, hogy a Fidelitas elnöki pozícióból 
bekotkodácsolta magát a külügyminiszteri bársony-
székbe, ahonnan szakmányban rombolja az ország 
tekintélyét, aláássa külkapcsolatainkat, minden szövet-
ségesünk megvetését elérve, miközben világpolitikai 
tényezőnek hiszi magát.

• Pl. folyamatosan akkor, amikor évek óta ostobának 
képzeli a magyar népet, mert a piaci ár fölött adja el a 
lakosságnak a „rezsicsökkentett áru” gázt.

BicskanyitogatóBicskanyitogatóBicskanyitogató

Miniszterelnök Úr ! 
Felsorolunk néhány dolgot, amitől a mi bicskánk nyílik a saját zsebünkben. 

Nem egy embernél, hanem száznál, ezernél, vagy milliónál:

Orbán Viktor azt mondta a Kossuth Rádióban, hogy kinyílik az ember zsebében a bicska, ha 
olyat hall, amit Karácsony Gergely főpolgármester állított, hogy harcban állunk az oroszokkal.

• Pl. akkor, amikor a fülünkbe cseng régi mondata, mely 
szerint Önök soha nem vetemednének arra, hogy 
elhallgattassák azokat, akiknek más a véleménye.

• Pl. akkor, amikor honfitársaink  szégyenkezve járnak 
Ön miatt külföldön, mint amikor anno Ausztriában 
olyanokat kellett olvasnunk, hogy: „Ne lopj magyar!”

• Pl. akkor, amikor önmagán kívül mindenki mást 
hibáztat a problémákért, holott évek óta vészhelyzeti 
kormányzást folytat, ami egyszemélyi felelősséggel jár. 
Az Ön hívatása nem más, mint a szívatás!

• Pl. akkor, amikor mindenféle fedő sztorival akarja 
elfedni az ország méretes gondjait. Infláció, egész-
ségügy és oktatás állapota, életszínvonal csökkenés, 
stb. Ki az a gyengeelméjű, aki elhiszi Önnek, hogy a 
világot egy 93 éves spekuláns irányítja, ő minden baj 
okozója, és Brüsszel miatt kell megemelni az üzem-
anyag jövedéki adóját?

• Pl. akkor, amikor Önt az EU-ban, a NATO-ban, simán 
árulónak tartják, itthon meg politikai útonállónak, aki 
mindent elvesz a szegényektől, és odaadja az ország 
legbutább emberén keresztül saját magának.

Ne csak mosolyogjunk...

- Ne is folytasd, annyi kanalam nincs!
- 8 kanál liszt, 8 kanál cukor…
Szőke nő kéri a barátnőjét: lediktálod nekem a sütemény receptedet?

- De csak cukrot találtak benne, nem gondolod, hogy ott hagyom nekik.

- Anya merre van Afrika ?

Az utcán sétál egy nő, akinek az egyik melle kikandikál a ruhájából. Sokan csak nézik, míg az egyik járókelő szól neki, hogy 
kilóg a melle. Mire a nő felkiált: úristen, hol a gyerek!?

Székely bácsit éppen operálják, és a műtétet végző orvos történetesen a veje.

Egy elkeseredett férfi tér be a kocsmába, átlép egy földön fekvő részegen, majd rámutat, és odaszól a csaposnak: - ugyanazt 
kérem!

Nem lehet messze, mert dolgozik nálunk két fekete munkás, és minden nap biciklivel járnak be.

Béla bácsi egy nagy hordót gurít az utcán, és találkozik a szomszédjával:

Egy angol kutatás szerint a férfiaknál egész mást jelent a nőzés, mint a hölgyeknél a hímzés.

- Figyelj oda fiam, mert ha valami baj történik, és meghalok, az anyósod valószínűleg hozzátok költözik!

- Az orvosom azt mondta, hogy félévenként látni akarja a vizeletemet.
- Egy óra múlva újra találkoznak, Béla visszafelé görgeti a hordót.
- Nem sikerült?

- Hát te mit csinálsz?
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- kimutatás a meglévő hitelállományról (törlesztés évenkénti bontásban, 
kamat és tőke megjelelölésével)

 9. Mikor derült ki az önkormányzat számára, hogy a szabadtéri színpad 
kivitelezésével probléma van?

 1. Kérjük a 350 millió Ft felvenni tervezett hitel összegének pontos alátámasztását, mivel 
az előterjesztésekből az nem derül ki!

 6. Tett-e javaslatot az ülésen a polgármester vagy a jegyző arra, hogy milyen 
intézkedéseket fognak tenni, hogy a tartozás törleszthető legyen? Ha nem, 
akkor miért nem?

 7. Fogalmazott-e meg a polgármester vagy jegyző arra vonatkozóan alternatívát, 
hogy hitelfelvétel elkerülése nélkül is meg lehetne-e oldani a szabadtéri színpad 
befejezését? Ha nem, miért nem?

 11. Merült-e fel egyáltalán kérdés az előterjesztéssel kapcsolatban a bizottsági 
tagok, testületi tagok részéről? Kérjük megküldeni az alábbiakat:
- 06.14-i Pénzügyi Bizottsági ülés jegyzőkönyve, hangfelvétele

 5. Tájékoztatta-e az ülésen a polgármester vagy a jegyző a bizottságot, a 
testületet, hogy összességében mekkora lesz a város eladósodottsága a 
döntéssel? Ha nem, akkor miért nem tette meg?

- kimutatás az új hitel törlesztéséről (évenkénti bontásban, kamat és tőke 
megjelölésével)

Balatonföldvár 2023.06.16.

 3. Az előterjesztés miért nem tartalmazta azt, hogy a hitel és kamata mekkora 
terhet jelent pontosan a városnak összességében és évenként?

(„A képviselő-testület a szerződésmódosítás ellenértékét, vagyis nettó 146.396.820,-Ft 
+ ÁFA összeget, beruházási hitel felvételével biztosítja.”)

Tisztelt Jegyző Asszony!

A Mosolygó Balatonföldvárért Egyesület képviseletében az alábbi kérdések pontos, tényszerű 
megválaszolására kérem Önöket a  jogszabályban előírt határidőn belül:

 4. Tájékoztatta-e az ülésen a polgármester, vagy jegyző a bizottságot, testületet a 
felelős döntés meghozatala előtt az adósság várható kamatterhéről, a 
költségvetést évenként terhelő összegről? Ha nem, akkor miért nem tette meg?

Tisztelt Polgármester Úr!

 2. Az előterjesztés miért nem tartalmazta a kamat pontos mértékét és várható összegét? 

 8. Történtek-e költségcsökkentő intézkedések a megoldandó probléma 
kezelésére? Ha nem, miért nem?

 10. Mely önkormányzati ingatlanok milyen összeggel vannak már, és lesznek 
terhelve a hitelek miatt? 

- 06.14-i Képviselő testületi ülés jegyzőkönyve, hangfelvétele

Herényi Károly
egyesületi elnök

Közérdekű adatigénylés ügyben
levelet írtunk a városvezetésnek:
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Idegen tollak
( Perintfalvi Rita teológus írása )

VERES ANDRÁS PÜSPÖK ESETE AZ ABERRÁCIÓVAL

Az egy dolog, hogy Veres András püspök nem tanult 
biológiát. Az viszont egy másik, hogy tudatlansága 
révén arra vetemedik, hogy a magyar kormány népbu-
tító szlogenjeit visszafröcsögve megkérdőjelezze egy 
kisebbségi emberi csoport létezését. Sőt! Aki létezésük-
ről egyáltalán beszélni mer, azt aberráltnak minősíti. 
Akkor nyilván én is aberrált vagyok, mert még teológiai 
munkásságomban is rengeteget beszélek, sőt tanítok 
erről. Na jó, persze nem idehaza, hanem abban a deka-
dens Európában. Néha tényleg felteszem magamnak a 
kérdést, hogy magyar püspökeink – köztük a Magyar 
Katolikus Püspöki Konferencia elnöke – tényleg ennyire 
nem jártasak alapvető orvostudományi kérdékben, 
vagy csupán hagyják, hogy a kormánytól kapott 
rengeteg pénz beszéljen belőlük? Vagy a kettő "szeren-
csés" találkozásával lenne dolgunk? Sőt nekem úgy 
tűnik, hogy ők a „konzervativizmus” címkéje alá bújva 
palástolják járatlanságukat a világ és a tudományok 
dolgaiban. Pedig a valódi konzervativizmus soha nem 
egyenlő a butasággal! Sőt. De miről is van szó?

„Azt gondolom, hogy Isten férfit és nőt teremtett, és ez 
a norma. Mást mondani aberráció.”

Püspök atya interjút adott a National Catholic Register 
című amerikai katolikus lapnak, ahol többek között a 
következőt nyilatkozta:

Vagyis akkor kedves püspök atya, mindenki, akinek van 
orvosi diplomája és a szaktudása révén azt meri állítani, 
hogy a lakosság 1,7%-a - Fausto-Sterling statisztikája – 
nem sorolható be sem férfinak, sem nőnek, az aberrált? 
Értem én, hogy a magyar katolikus egyház legfőbb feje 
Orbán Viktor. Ezt tudjuk. Világos. És hogy ebben az 

Mi a bajom ezzel a mon-
dattal? Elmagyarázom. Az 
orvostudomány – és nem 
a "genderideológia"! – 
szerint léteznek inter-
szexuális emberek. Nem, 
ez a kijelentés nem az 
ördögtől való, ahogy az 
sem, hogy a Föld kering a 
Nap körül!
De kik is azok az interszexuális emberek? Olyan szemé-
lyek, akiknek esetében nem állapítható meg egyér-
telműen születésükkor a biológiai nemük. Mert az 
elsődleges nemi jellegeik nem egyértelműek. Vagyis 
sem nem fiú, sem nem lány a csecsemő, mert nem 
lehet egyértelműen eldönteni a külső nemi szerveik 
alapján. Ez egy biológiai téma. A természetben nagyon 
sok hasonló jelenség van. És vannak köztük olyanok is, 
akik külsőre – azaz a nemi szerveik alapján – kislánynak 
vagy kisfiúnak tekinthetőek, de náluk a másodlagos 
nemi jellegben, azaz például a hormonok szintjén az 
adott nemhez képest hatalmas eltérés mutatkozik. 
Ezért bár lehet, hogy külsőre kislánynak tűnnek, de 
hormonálisan nem azok. Ez persze nem látszik rajtuk 
rögtön a születésnél. Az ilyen emberek sokszor csak 
később szembesülnek azzal – pl. a menstruáció hiánya 
– hogy nem is biztos, hogy ahhoz a nemhez tartoznak, 
amihez besorolták őket. Ez egy biológiai kérdés, ezt 
senki nem választja.
És ez egy olyan kérdés, ami egyúttal megmutatja azt is, 
hogy a bibliai szövegeket rendkívül veszélyes szó 
szerint értelmezni. És még veszélyesebb ókori szöve-
geket a modern tudományos kérdésekben mérvadó-
nak tekinteni. De ezt a katolikus egyház tudja már jól! 
Ezért utasítja el a bibliai szövegek fundamentalista 
értelmezését. Ha nekem ezt nem hiszi el a püspök atya, 
javaslom olvasgassa a Pápai Biblikus Bizottság doku-
mentumát Szentírásmagyarázat az egyházban 
címmel!
S zárásul szeretném felhívni a figyelmét arra, hogy 
aberráltnak nevezni az orvosokat vagy bárkit, aki az 
interszexuális emberek létezéséről beszél, se nem 
konzervatív, se nem krisztusi! Vagy ez már semmit nem 
számít?

országban ő mondja meg, 
hogy mit kell gondolniuk a 
magyar püspököknek, de 
azért érdemes lenne oda-
figyelni arra, hogy egy 
püspök legalább nem-
zetközi szinten miket be-
szél! Mert ez szerintem 
nem konzervativizmus. 



A Helka és a Kelén
testvérhajók története

Szinte nincs olyan ember a Dunántúlon, akinek a fülében ne csengene ismerősen Helka és Kelén 
neve, ha máshonnan nem, akkor a rólunk elnevezett két népszerű sétahajó kapcsán. A balatoni 
legendát részleteiben azonban már jóval kevesebben ismerik.

A hajó felső fedélzete nyitott, a tatfedélzetén és a felépítmény tetején két kisebb nyitott utastér van. A 
hajótest pedig egy nagy, zárt, körpamlagos utastermet is magába foglal.

A két híres nevezetes hajó elneve-
zésénél a balatoni legendákból ismert 
szerelmespárnak akartak emléket 
állítani. A fiatalok története igen 
szövevényes, akit bővebben érdekel 
Lipták Gábor Aranyhíd c. könyvében 
kedvére kutakodhat. Amit nekünk 
egyszeri halandóknak talán illik 
ismerni az röviden: Tihany félszi-
getén levő palotában lakott a dús-
gazdag, vak Rohán herceg, akinek két 
szép lánya volt. A rikácsoló hangú 
Horka és a bájos Helka. Kelén pedig 
egy árva pásztorfiú, aki reményte-
lenül szerelmes volt Helkába.

A misztikus történet fontos szereplője 
volt még Sió, a Balaton tündére, aki az 
ifjú pár boldogságát egyengette.

1991-ben, századik születésnapjára 
teljesen újjáépítették. A MAHART 
Balatoni Hajózási Kft. privatizációja 
után, 1999-től a Balatoni Hajózási 
(Z)rt. a hajó tulajdonosa.

A Kelén hajót 1891-ben, Siófokon építette a Sió bal parti sólyán az újpesti Schönichen-Hartmann-féle 
Egyesült Hajó- Gép- és Kazángyár a Balatontavi Gőzhajózási Rt. megrendelésére. A csőd közelébe jutott 
balatoni hajózást 1927-ben a Balatoni Hajózási Rt.-ben szervezték újjá, a többi gőzhajóval együtt a Kelén 
is ebbe a cégbe került. 1945. március 25-én saját személyzete Révfülöp kikötőjében elsüllyesztette, hogy 
ne kerülhessen a németek kezére. Később kiemelték, helyrehozták, és újra szolgálatba állhatott. 

A hajó legnagyobb hossza 35,22 méter, legnagyobb szélessége 5,28 méter, befogadóképessége 120 utas. 
A hajót az 1970-es évek végén gazdasági okokból kivonták a forgalomból. Balatonfüreden,  partra 
tették, fedélzeti építményeiben presszót alakítottak ki. 1980-ban itt forgatták A Pogány Madonna c. 
krimiparódia egyik verekedési jelenetét, Bujtor Istvánnal a főszerepben. A Mahart 1994-ben 
visszavásárolta, 1996-ban felújították, és ismét menetrend szerinti forgalomba állították.

A két fiatal neve a hajók által tovább él 
bennünk, és velünk. A Balaton tün-
dérének szerepe jelenleg betöltetlen.

Sz.J.

 
De természetesen a fiatalok a végén 
egybekeltek, és boldogan éltek, míg 
meg nem haltak. 

Először ismerjük meg a hajók nacionáléját:

Reméljük nem Mészáros Lőrincet sze-
melték ki erre a feladatra is !

A Helka  a Balaton legrégebbi, jelenleg is használatban lévő hajója. Vas hajótesttel, és fa felépítménnyel 
készült el 1891-ben, és a többszöri átépítés ellenére máig megőrizte 19. század végi külsejét.



?Ön is tudja?Ön is tudja?Ön is tudja?

Hogy sporteredmények, sikerek nem Orbán 
Viktorral kezdődtek hazánkban. Sok embernek 
lehetnek élményei. Melyek nem pénzben 
mérhetőek. Az élmények, amelyhez nem 
kellettek közpénz milliárdok, s a világ minden 
tájáról idecsábított zsoldosok.

Hogy a fideszes boszorkánykonyhában mit 
eszeltek ki  a jövő évi önkormányzati 
választással kapcsolatban? Konkrétan azt, hogy 
júniusban esetleg új polgármestert választunk, 
de a régi a mandátuma lejártáig, októberig 
hivatalban marad. A többit mindenki gondolja 
hozzá.

A Gazdaságkutató Intézet elemzése szerint az 
infláció hazánkban háromszorosa az EU átla-
gának, és ez nem fogható külső okokra, mint pl. 
az ukrán háborúra, sokkal inkább a kormány 
gazdaságpolitikája miatt van ez így.

Hogy a tél elmúlt, és nem fagytunk meg. Igaz 
kegyes volt hozzánk az időjárás. Érdekes 
történet, hogy tavaly nyáron az Európa Unió 

 
Hogy kérész életű lehet a siófoki kézilabda 
csoda? A köröshegyi gyökerekkel, és kiváló 
fideszes kapcsolati hálóval rendelkező Fodor 
János tulajdonos  2006-ban vette át a még 
akkor amatőr bajnokságban játszó csapatot, 
viszont a 2011-12-es szezonban már az NB.I.-
ben szerepeltek. Az onnan számító 10 év alatt 
közel 6 milliárd TAO pénzt kaptak, világsztár 
játékosokat és edzőket szerződtettek, 1400 
férőhelyes sportcsarnokot, munka és szivacs-
kézi csarnokot építettek. És mi van most? A 
játékosokat szélnek eresztették, tartozásokat 
halmoztak fel, minek következtében felszá-
molási eljárást kezdeményeztek a klub ellen. Ha 
ez így marad, a bajnokságban való induláshoz 
szükséges licencet se kapják meg, ami végzetes 
lehet a siófoki minőségi kézilabda számára.

Hogy  kö ze l ednek  a z  önko rmányza t i 
választások. Érdemes tudni, hogy a jelentős 
F idesz dominancia mel lett  a 2019-es 
választáson győztes nem kormánypárti pol-
gármesterek által vezetett települések 
népessége az össz magyar lakosság 43 %-át 
teszik ki.

Hogy 20 évvel ezelőtt népszavazás döntött 
arról, hogy Magyarország tagja legyen az 
Európa Uniónak. A részvételi arány 45,6 %-os 
volt, az IGEN szavazatok aránya pedig 83,7%.

Hogy a kormány korábban azt állította 
„Tudásalapú Társadalmat” épít, mára a korszerű 
oktatás helyett azt gondolja, elég lesz a 
hitoktatás erőltetése is a pórnépnek.

Hogy Ferenc pápa hogy vélekedik az 
emberekről? „Jobb ateistaként nem járni a 
templomba, mint hívőként gyűlölni a másikat.” 
Vagy: „Sokkal inkább egy irgalmas ateista, mint 
egy templomba járó szívtelen keresztény.”

Hogy a Fidesz hazug módon harsogja, hogy az 
ellenzékhez tartozó 8 magyar EU parlamenti 
képviselő akna munkájának „köszönhető” hogy 
h a z á n k  n e m  j u t  h o z z á  a  p é n z ü g y i 
támogatáshoz. Ha ez igaz volna, akkor azt 
jelentené, hogy  a 13 kormánypárti képviselő 
tevékenysége nem sokat ér. Talán haza is 
jöhetnének kapálni Fónagy János örömére.

Hogy a pofátlanságnak hány fokozata van? Mi 
csak azt tudjuk, hogy amit itt látunk, az a 
legmagasabb kategória.

kiadott egy ajánlást, mely szerint minden 
tagországtól előzetesen kérte a gázfogyasztás 
15 %-os mérséklését. A magyar külügy-
miniszter a rá jellemző pökhendiséggel azonnal 
visszaszólt, hogy minket senki nem kény-
szeríthet, majd mi tudjuk a dolgunkat. Sze-
rencsére a magyar emberek ennél bölcsebbnek 
bizonyultak, így Magyarország 21 %-kal 
kevesebb gázt használt fel a téli időszakban.

?


